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EXCURSIONISME 

Sc 
W a l l o e l t e n e s 

Amb la instauració de l'autonomia política, tots els aspee-
tes individuals i socials del nostre país van adquirint Ilur 
identitat. 

L'excursicnisme, un d'aquests aspectes, treballa per a la 
formació de la Federació d'Entitats Excursionistes de Cata-
lunya que està destinada a ser , en el futur, la federació qu3 
acollirà tots els excursionistes i tots els grups de Cata-
lunya i actuará amb autonomia en relació amb la Federació 
Espanyola. Els dirigents deis organismes del nostre esport 
hi tenen posada tota l'esperança, en el sentit que ha d'ésser 
un instrument de primera línia a l'hora de recobrar aquella 
identitat que hem mencionat. 

La Federació Catalana, però, no es crea ara, dones ja exis-
tia abans de la guerra. Els estatuts que tingué llavors, amb 
les modificacions que evidentment demanen els temps i les 
circumstàncies, són el patró pels que ara s'estan élaborant 
i discutint. 

Ivioltes coses canviaran en el món excursionista, Una 
federació més propera a les comarques, a les entitats, pro-
piciará l'eficàcia, la catalanitat i la qualitat humana de l'ex-
cursicnisme. 

Possiblement la novetat que pot tocar-nos més d'aprop 
ais de la Vali del Tenes és l'organització territorial, que se-
rá partint de comarques i vegueries. No estarà tot centralit-
zat a Barcelona, com fins ara. i s'esperà tant que les comar-
ques participin més en la direcció com que hi hagi menys 
desequilibris entre aqüestes i la capital quan a nombre de 
praoticants, activitats i càrrecs. 

Ara bé, la DEC —amb seu a Barcelona—, que té delega-
cions a d'altres comarques —com és el cas de la Val! del 
Tenes—, com quedará? 1 la nostra delegació? 

Sembla ciar que tot podrá subsistir , amb més contacte 
—això s í— per part nostra, amb els altres grups excursio-
nistes del Vallès, amb els quals la relació ha estât fins ara 
ben reduïda. 

Quedem-nos per aquest més, ja que les novetats a la De-
legació no són transcendents, amb aquesta constatació del 
renaixement de la FEEC. 

Esperem amb eonfiança que sigui pel bé de l'excursionis-
me i de la cultura del nostres país, dels joves i grans de 
Catalunya, 

La Junta 
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^^aga de m est res 
Amb el prec de publicació; hem rebut de la mastra Sra. 

M.« Carmen Belló el següent escrit: 

HUELGA DE PROFESORES DE E.G.B. 

Después de haber oido ciertos comentarios respecto a la 
huelga de profesores de Enseñanza General Básica, casi me 
siento en la obligación de aclararles ciertos puntos de rei-
vindicación, que por lo visto todo el mundo no ha com-
prendido. 

1.° SALARIOS. — En el Pacto de la Moncloa, se estable-
ció un límite de subida de salarios de un 22 % , mien-
tras que en nuestro caso, se nos queda una subida 
real del 12 % . 
Aplicado este 12 % al sueldo del año anterior, no al 
actual. 

2° ESCOLARIZACION TOTAL, GRATUITA Y DE CALIDAD. 
Esto supondría una dedicación exclusiva a la enseñan-
za (horas de programación, corrección, formación, 
e t c . . . . ) , 30 niños por aula y un maestro de más por 
cada ocho unidades. Supresión de las permanencias. 

3.° ENSEÑANZA DEMOCRATICA. — Estatutos del Centro 
con el derecho a participar, padres, maestros, alum-
nos y Ayuntamiento. 

4.° DERECHOS SINDICALES. — Exigimos como cualquier 
trabajador, el derecho a las elecciones sindicales y a 
ia elaboración del Estatuto del Profesorado. 

5.° ESTABILIDAD EN EL EMPLEO. 

6.° JUBILACION obligatoria a los 65 años. ¿Piensan us-
tedes que un maestro a los 69 años puede rendir y 
llevar un curso en condiciones? 

Después de haberles aclarado estas reivindicaciones, les 
invito a que analicen todos estos puntos, que por lo visto 
no son tan injustos cuando han llevado a la huelga a 90.000 
profesores en toda España. 

M.* Carmen Bellé Melgares 

N. de la R.: Nosaltres també hem intentât analitzar tots 
aquests punts i hem arribat a algunes conclusions: 

— No volem entrar en discussió sobre si són justes o 
no aqüestes reivindicacions —possiblement ho síguin— 
però si que caidria matisar molt en alguna d'elles. 

— No considerem correcte de cap manera que per rei-
vindicar uns drets més o menys justos s'adopti l'ac-
titud de vaga per part de 90.000 ( ? ) professors, — i 
això per tercera o quarta vegada durant el mateix 
curs—, dones així es perjudica a milions d'alumnes 
i les seves families que també en tenen de drets, es-
pecialment el de rebre escolaritat. 

— Nosaltres no som pas con tra ris al dret de vaga, però 
s'ha d'adoptar en casos extrems, i la situació actual 
—social i econòmica— de la immensa majoria de 
mestres no es pas aquesta. Ja hi f i rmaríem moltís-
sims deis treballadors de qualsevol ram. 

— No deu ser tan clara aquesta posició quan no s'hi 
han adherit la totalitat deis mestres estatals, 1 con-
crètement al nostre poblé es va fer una votació de-
mocràtica .dels tretze mestres del centre acordant se-
guir treballant, acord que fins ara s'ha complert, en-
cara que, pel que es veu, algú no l'accepta pas «de-
mocràticament». 

— I, f inalment, que —1 això referent a tots eis camps— 
mentre s'util itzin tan exageradament eis drets, i es 
compleixin tan alegrement els deures, no podem pas 
anar bé de cap manera. 
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